
           

RAADSVRAGEN 
Schriftelijke vragen zoals omschreven in artikel 42 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad van Ede.

Datum: 14 juni 2022

Onderwerp: Criminelen gebruiken vakantieparken voor grootschalig witwassen

Indiener: Arie Barendrecht - ChristenUnie

Inleiding

Uit een rapport van Regionaal Informatie- en Expertise Centrum (RIEC) Oost-Nederland blijkt dat georganiseerde 

misdaad op grote schaal geld witwast via vakantieparken, aldus De Telegraaf en NOS1. Niet alleen met de 

reguliere verhuur of het exploiteren wordt geld gegenereerd, maar ook met bijvoorbeeld de huisvesting van 

arbeidsmigranten of andere kwetsbare doelgroepen. Of zelfs door recreatieobjecten in te zetten voor 

drugsproductie, illegale prostitutie of de opslag van illegale goederen. Bovendien vindt de koop en verkoop van 

recreatieobjecten plaats buiten het zicht van de (lokale) overheid, omdat de transacties niet worden geregistreerd 

in het Kadaster. Het onderzoek heeft risico-indicatoren in kaart gebracht voor criminele investeringen. Bijna elke 

gemeente heeft te maken met een of meerdere risico-indicatoren, blijkt uit de data-analyse in het rapport. In een 

artikel van De Gelderlander over het rapport van RIEC Oost-Nederland2 komt onze eigen burgemeester René 

Verhulst aan het woord, onder andere over een incident in 2020 toen in een vakantiepark in Ede een voortvluchtige

crimineel werd aangehouden

Vragen

1. Is het college bekend met het rapport van het RIEC Oost-Nederland? 

2. Hoeveel meldingen of gevallen van mogelijk witwassen of andere criminele activiteiten op vakantieparken 

in de gemeente Ede zijn bij het college bekend?

3. In het Telegraaf-artikel benadrukt burgemeester Marcouch dat door de stormachtige groei van het aantal 

parken alertheid en actie geboden zijn, bijvoorbeeld door het weigeren van vergunningen op basis van de 

Wet Bibob. Voert de gemeente Ede bij vergunningsaanvragen een Bibob-toets uit? Zijn al eens op deze 

grond vergunningen voor vakantieparken geweigerd?

4. In het Telegraaf-artikel wordt ook gepleit voor repressieve acties, door controles en strafrechtelijke 

onderzoeken. Worden in de gemeente, naast controles met betrekking tot permanente bewoning, ook 

controles uitgevoerd naar bijvoorbeeld de bedrijfsvoering van vakantieparken? Zo ja, wat hebben deze 

controles opgeleverd? Zo nee, waarom niet?

5. Het RIEC-onderzoek heeft risico-indicatoren in kaart gebracht voor criminele investeringen. Bijna elke 

gemeente heeft te maken met een of meerdere risico-indicatoren. Met welke risico-indicatoren heeft de 

gemeente Ede te maken en hoe wordt hiermee omgegaan?

6. Ziet het college naar aanleiding van dit rapport van RIEC Oost-Nederland reden om (aanvullend) actie te 

ondernemen? Zo ja, hoe? Zo nee, waarom niet? 

7. Hoe verhouden de bevindingen in dit rapport zich tot het project Vitale Vakantieparken?

1 https://www.telegraaf.nl/nieuws/633652847/rapport-via-vakantiepark-grootschalig-witwassen en https://nos.nl/artikel/2432477-criminelen-
gebruiken-vakantiepark-voor-grootschalig-witwassen 
2 https://www.gelderlander.nl/ede/alarm-over-georganiseerde-misdaad-in-vakantieparken-niet-alleen-maar-brave-gezinnetjes~a0ebfac3/ 
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